
  
    R O M Â N I A 

 JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
      CONSILIUL JUDEŢEAN 
    Nr. IC/236 din 09.01.2014 
          

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 8 ianuarie 2014,  în şedinţa extraordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din 
data de 8 ianuarie 2014 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ 
al Judeţului Bistriţa-Năsăud, începând cu ora 14ºº. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr. 1 din 06.01.2014 privind convocarea Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud în şedinţă extraordinară la data de 8 ianuarie 2014, ora 14.00 consilierii 
judeţeni au fost convocaţi la şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Bistriţa-
Nãsãud din data de 8 ianuarie 2014, în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin mass-
media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul instituţiei 
şi pe site-ul www.portalbn.ro .   

* 
În sală este prezent domnul preşedinte Emil Radu Moldovan şi din totalul 

de 29 consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi 27 consilieri judeţeni.   
Este prezent la şedinţă şi domnul Iosif Redl secretarul judeţului. 
 

* 
Au fost invitate şi se află prezente persoane din aparatul de specialitate al 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: Moldovan Florin Grigore – administrator 
public al judeţului; Tiniş Viorel – director executiv; Jurje Ana – şef serviciu; Deac 
Raluca – director executiv; Răscol Maria – consilier asistent; Vereş Paul – 
consilier principal; Purcoi Dan – consilier pricipal; Nemeş Graţiela – director 
Cabinet preşedinte; Sîngeorzan Ştefan şi Ivan Bogdan – consilieri peşedinte. 

În calitate de invitaţi mai participă: Gavril Ţărmure – manager Centrul 
Judeţean pentru Cultură Bistriţa-Năsăud. 

Reprezentanţii mass-media.  
* 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 

 
 



2 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Sărut-mâinile, bună ziua stimaţi colegi. Bine aţi venit la şedinţă. Fiind 
încput de an, vă doresc să vă dea Dumneazeu un an cât mai bun, cu multă 
sănătate, să vi se împlinească toate gândurile. Conform procedurilor legale la 
maxim 5 zile de la primirea sumelor care trebuie repartizate prin votul Consiliului 
judeţean, provenite din cote defalcate din impozitul pe profit şi TVA, am 
convocat astăzi şedinţa extraordinară şi cu permisiunea dumneavoastră vă 
prezint Proiectul ordinii de zi, având un număr de consilieri, domnule secretar 
câţi din câţi? 
  Iosif Redl: - secretarul judeţului – 
  28 membrii ai consiliului judeţean. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  27 de consilieri din numărul de 29 de consilieri în funcţie. Ca prim punct al 
ordinii de zi:  
1. Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi administrativ-

teritoriale a sumelor defalcate din unele venituri ale bugetului de 
stat pe anul 2014 şi a estimărilor pe anii 2015 – 2017. 

2. Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcţii al 
aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 
166/2013.  
Propuneri de completare din partea dumneavoastră? Dacă nu sunt supunem 

votului dumneavoastră Proiectul ordinii de zi. Vă rog să votaţi. 
  Cu 27 de voturi „pentru” Ordinea de zi a fost aprobată. Vă mulţumesc. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Primul proiect, Proiect de hotărâre privind repartizarea pe unităţi 
administrativ-teritoriale a sumelor defalcate din unele venituri ale 
bugetului de stat pe anul 2014 şi a estimărilor pe anii 2015 – 2017. 
Intervenţii? Domnul Curteanu pe urmă domnul Urâte, vă rog. 

 Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Domnule preşedinte mulţumesc, vă urez La mulţi ani tuturor colegilor. E un 

proiect delicat din punctul nostru de vedere, se repartizează sume pentru 
autorităţi publice locale, oarecum ar trebui să intre într-o normalitate pentru că 
şi în anii anteriori am avut acest Proiect de hotărâre. Problema e că 
documentul, Proiect de hotărâre şi anexa prin care se repartizează sume ne-a 
fost comunicat în acest moment şi din cauza acestui fapt, nu criticăm neapărat 
lipsa de transparenţă decizională deşi se vede de la o distanţă, solicităm o 
pauză de consultări, eu cu colegii din Grupul Partidului Democrat Liberal.  
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Da, cât doriţi pauza de consultări domnule consilier? 

 Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  15 minute, domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Ok. 

* 
Grupul Partidului Democrat Liberal se retrage pentru o pauză de consultări. 

 
* 

Revine în sală Grupul Partidului Democrat Liberal după o pauză de consultări. 
 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea să luaţi loc stimaţi colegi. Domnule consilier Curteanu, vă rog. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte. Noi am încercat să fim expeditivi, ne-am 
formulat un punct de vedere, am observat discrepanţele majore între sumele 
repartizate pentru comune din arcul USL şi comune care aparţin sau care au 
primari din partea Partidului Democrat Liberal, drept pentru care formulăm 
următoarele amendamente: 
  Eu vin cu o propunere şi o să vă rog să luaţi act de ea sau..... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Suntem în dezbatere, vă rog să continuaţi pentru că eu conduc şedinţa nu 
doamna Săsărman. Eram în dezbaterea proiectului, puteţi să continuaţi. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Vă rog să luaţi act de propunerea noastră, venită din partea Grupului PDL 
şi să supuneţi la vot ca amendament cu prioritate. Pentru echilibrarea sumelor 
care le-aţi propus domnule preşedinte şi repet discrepanţele sunt extrem de 
mari, iau aleatoriu, Comuna Chiochiş 20 mii lei la sume defalcate din cote TVA, 
Comuna Lechinţa 250 mii lei, Măgura Ilvei 20 mii lei, Comuna Teaca 175 mii lei 
şi aşa mai departe. Pentru echilibrarea acestei situaţii şi pentru asigurarea unui 
început de an de pe poziţii relativ egale între comunele din acest judeţ care toate 
necesită dezvoltare şi care toate au arierate şi care toate au, sau majoritatea au 
proiecte în derulare care necesită sprijnul Consiliului judeţean facem următoarea 
propunere: la comunele care au mai puţin de 100 mii lei şi punctual vă spun, 
Chiochiş, Dumitriţa, Feldru, Ilva Mare, Lunca .... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Feldru vedeţi că are 100 mii lei, v-a scăpat. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Ce anume? 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Are 100 mii de lei. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Am zis Ilva Mare nu Ilva Mică. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Aţi spus Feldru.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Feldru are 50 mii. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Vedeţi că sunt două zone acolo. Vrobim de alocări, de un proiect de 
hotărâre care alocă sume din două resurse, cote defalcate din impozitul pe profit 
şi cote defalcate din TVA. Feldru nu face parte din categoria care au sub 100 mii. 
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  E in regulă, per total. Vorbeam de coloana care se referă la cote defalcate 
din ......  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Vedeţi e bună precizarea care nu aţi făcut-o înainte, acum am înţeles.  
  Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
  Începusem să discut exact pe capitolul acesta, o să trecem şi la varianta 
cotei din impozitul pe venit. Ilva Mare, Lunca Ilvei, Maieru, Matei, Măgura Ilvei, 
Mărişelu, Nuşeni, Parva, Rodna, Runcu Salvei, Spermezeu, Şanţ, Şieu Măgheruş 
şi Tîrlişua, pentru a junge la un echilibru după cum spuneam şi pentru a 
repartiza acestor comune câte 100 mii lei din sume defalcate din TVA, e un 
necesar am calculat noi de 927 mii lei sumă care poate fi luată şi propun a fi 
luată de la Bistriţa 500 mii lei, de la Galaţii Bistriţei 100 mii lei, de la Lechinţa 100 
mii lei, de la Monor 50 mii lei, de la Negrileşti 50 mii lei, de la Nimigea 50 mii lei, 
de la Teaca 27 mii lei şi de la Urmeniş 50 mii lei. În acest amendament v-am 
spus se urmăreşte echilibrarea situaţiei la nivelul întregului teritoriu al judeţului 
Bistriţa-Năsăud. În mod similar la cotele din impozitul pe venit suma e sensibil 
egală şi amendamentul nostru este în acelaşi sens, echilibrarea sumelor acordate 
către fiecare din comunele pe care le-am citit adineauri, suma necesară e de 928 
mii de lei şi urmează a fi luată la fel ca şi la propunerea anterioară de la Bistriţa, 
Galaţii Bistriţei, Lechinţa, Monor, Negrileşti, Nimigea, Teaca şi Urmeniş, cu 
observaţia că la Teaca se vor lua 28 mii lei. Acesta este amendamentul formulat 
de către Grupul Partidului Democrat Liberal şi vă solicităm să ţineţi cont de el. 
Mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Alte intervenţii? Domnul Urîte şi pe urmă doamna Monica Săsărman. 
  Urîte Florin: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte, şi eu fiind început de an urez colegilor şi 
tuturor celor din sală un sincer La mulţi ani şi să sperăm un an mai bun şi mai 
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cooperant şi în care să fim mai luminaţi în abordare şi în ceea ce vrem să facem 
până la urmă pentru cetăţenii judeţului şi pentru judeţ. Am apucat fugitiv să mă 
uit şi eu pe expunerea de motive şi sincer nu înţeleg modul acesta, adică în 
momentul în care zicem că venim în anul 2014 cu o Strategie la care s-a lucrat, 
cu multe dezbateri, cu multe monitorizări şi aşa mai departe, în care acolo s-au 
stabilit de către unităţi locale, de către gal-uri, deci s-a făcut o muncă enormă cu 
firmă de consultanţă şi aşa mai departe şi sigur că am scos acolo o Strategie 
frumoasă şi multe........... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Scuzaţi-mă că vă întrerup, să încercaţi să vă concretizaţi intervenţia în 3 
minute conform regulamentului. 
  Urîte Florin:  - consilier judeţean – 
  Conform regulamentului. Păi dacă mă întrerupeţi nu mă lăsaţi nici să...... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mai aveţi 15 secunde în plus pentru că v-am întrerupt. 
  Urîte Florin: - consilier judeţean – 
  Da, bine. Fundamentând o Strategie cred că era foarte interesant că 
această alocare să se facă pe nişte criterii, să vedem să fi stabilit nişte priorităţi, 
atât din punct de vedere al Consiliului judeţean şi evident de aici şi către anumite 
Consilii locale şi evident să avem o repartiţie uniformă şi nu pe criterii politice şi 
una care să zicem să vizeze mai mult un scop electoral, fiind vorba şi de un an 
electoral. Deci dacă mi s-ar fi prezentat în expunerea de motive concret, uitaţi 
domnule de ce alocăm atâtea procente la bani pentru Consiliul judeţean, bani 
pentru localităţile 1, 2, 3, argumentat, să avem măcar domnule uitaţi asta este 
explicaţie pentru care alocăm sumele respective, pentru că sunt proiecte în 
derulare, sunt nişte proiecte care vrem să plătim consultanţă şi aşa mai departe, 
aş fi zis jos pălăria. Deci dacă în continuare meregem doar aşa pe nişte criterii de 
genul ăsta, hai să vedem coloraţi cu portocaliu, cu roşu, sau avem alte iniţiative, 
sau pur şi simplu să nu avem criterii, consider că iarăşi banul public nu este 
folosit cu folos sau pur şi simplu este o risipă de bani cum ne-am obişnuit în 
ultimii poate 10-20 de ani. Mulţumesc. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc. Doamna Săsărman. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Mulţumesc domnule preşedinte, stimaţi colegi consilieri judeţeni mesajul pe 
care eu vreau să vi-l transmit şi rugămintea de a ţine cont de propunerile noastre 
vine urmare a faptului că dumneavoastră sunteţi cei care hotărâţi cum veţi 
susţine activităţile sau proiectele din fiecare unitate administrativ-teritorială. 
Domnul preşedinte ne-a pus pe masă doar o propunere care mă rog reflectă 
viziunea domniei sale cu privire la această repartiţie, însă decizia vă aparţine. 
Vreau să vă spun însă că dumneavoastră domnilor consilieri atât cei care faceţi 
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parte din Partidul Social Democrat cât şi cei care faceţi parte din Partidul Naţional 
Liberal precum şi din PPDD anul trecut în octombrie mai exact în 15 octombrie 
2013, aţi adoptat o Hotărâre a Consiliului Judeţean prin care aţi previzionat 
repartiţia acestor sume pentru anul 2014. Din repartiţia respectivă de anul trecut 
nu am văzut nici o unitatea administrativ-teritorială pentru care dumneavoastră 
să apreciaţi că ar fi necesară doar suma de 20 mii lei din TVA sau suma de 20 
mii lei din impozitele pe venituri. Eu cred că trebuie să ţineţi cont că ceea ce aţi 
previzionat şi aţi propus prin votul dumneavoastră în 2013, trebuie să fie valabil 
şi pentru votul de astăzi, pentru că ar însemna într-o altă ordine de idei că am 
dat dovadă sau aţi dat dovadă de inconsecvenţa mesajului. Prin urmare eu 
apreciez că va trebui să cântăriţi cu cel mai mare discernământ amendamentul 
pe care noi consilierii l-am propus, iar dacă acest amendament vi se pare cam 
prea greoi noi am fi de acord şi cu admiterea lui în parte, respectiv doar pentru o 
anumită rubrică, fie din sumele defalcate din TVA, fie din cotele de impozit. Deci 
prin urmare repartiţia acestor bani este o prerogativă a dumneavoastră şi 
rugămintea mea ar fi să nu vă gândiţi doar la comunele din care proveniţi pentru 
că nu doar acele comune v-au mandatat să fiţi consilier judeţean, ci trebuie să 
vă gândiţi la fiecare comunitate pe care, sau ai căror electori...... 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Rugămintea, sunteţi pe final mai aveţi 15 secunde. 
  Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
  Şi mai am o întrebare pentru colegii mei consilieri din USL şi PPDD. Dacă 
au văzut adresele pe care primarii trebuiau să le transmită la solicitarea 
Consiliului judeţean, adrese care trebuiau să cuprindă, ştiu eu proiectele pe care 
le au în derulare, sau proiectele unde trebuie să asigure cofinanţarea, iar dacă aţi 
văzut aceste adrese rugămintea mea ar fi să ni le spuneţi şi nouă punctual pe 
fiecare comună care sunt necesităţile. Mulţumesc domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Mulţumesc doamna consilier. Dacă nu sunt alte intervenţii în numele 
executivului care v-a făcut această propunere de buget, aş vrea să vă dau câteva 
răspunsuri la intervenţiile dumneavoastră. 
  Da. Este adevărat că împreună cu colegii mei, am încercat să fim, şi eu 
sper că am reuşit să fim poate nu la fel de luminaţi cum v-aţi fi dorit, dar am fost 
destul de luminaţi în abordare şi cred că pentru prima dată cel puţin în ultimii 10 
ani avem o repartizare echilibrată a bugetului şi putem vorbi de discrepanţe 
majore dacă analizăm cum arăta repartizarea acestor sume în anii trecuţi, faţă de 
cum arată acum. Unii dintre colegii noştrii consilieri vorbeau de diferenţe foarte 
mari şi compara Măgura Ilvei cu 600 de locuitori cu Teaca cu 6000 de locuitori şi 
există diferenţe, dar sunt diferenţe de mărime, de suprafaţă, de proiecte, de 
necesităţi pentru funcţionarea comunităţilor respective. Doar câteva precizări 
vroiam să fac, ca să fie un lucru foarte clar. Sigur sunt materialele la dispoziţie, 
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colegii noştrii din media au şi ei la dispoziţie toate materialele, mai mult decât 
atât, fiecare dintre ei au arhive şi o să poată să facă o comparaţie cum au fost 
repartizate de-a lungul timpului când dumneavoastră doamna consilier Săsărman 
reprezentaţi o majoritate şi aveaţi foarte mare grijă de modul cum se va dezvolta 
echilibrat comunitatea din întreg judeţul şi votaţi foarte frumos propunerile de 
atunci şi în momentul de faţă putem, avem o oglindă şi o fotografie a ceea ce 
este astăzi, aşa cum arată propunerea mea de repartizare a acestor sume foarte 
mici este adevărat, necesităţile sunt cu mult mai mari decât ceea ce putem noi 
oferii şi cum erau repartizate înainte sumele. Nu există nici o primărie cu 0 cum 
erau înainte, nu există nici o primărie pusă în pericolul de a pune lacăt cum erau 
înainte, şi nu va fi în situaţia nici un primar să plătească cheltuielile de gaz la 
şcoală din propriul buzunar ca să nu ridice EON Gaz contorul cum a făcut-o în 
altă perioadă de exemplu la comuna Milaş când primarul a plătit din propriul 
buzunar consumul de gaz la şcoală ca şi copiii să îşi poată desfăsura activitatea 
în mod concret. Sigur, o singură precizare mai am de făcut s-a creeat din păcate 
de-a lungul timpului ideea asta greşită de a tăia totul în permanenţă de la 
municipiul Bistriţa şi văd că şi dumneavoastră veniţi colegii de la PDL şi ne 
propuneţi ca 500 şi 500 care înseamnă milionul care îl primeşte Bistriţa acuma la 
repartizare să fie tăiat şi repartizat în alte zone. Să ştiţi că aproximativ o treime 
din populaţia judeţului Bistriţa-Năsăud trăieşte în municipiul Bistriţa şi municipiul 
Bistriţa are nevoie de dezvoltare şi de proiecte de dezvoltare ca şi oricare altă 
comunitate din judeţul nostru. Mai mult decât atât să ştiţi că ponderea veniturilor 
la bugetul de stat este într-o proporţie covârşitoare din municipiul Bistriţa. Am 
avut o propunere de amendament, o să supun votului dumneavoastră Proiectul 
de hotărâre cu varianta de anexă propusă de executiv. În condiţiile în care nu va 
întruni numărul de voturi necesar să treacă o să supun votului amendamentul 
propus de domnul consilier Curteanu în numele grupului PDL. 
  Deschidem procedura de vot, vă rog să votaţi. 
  Cu 17 de voturi „pentru” şi 11 voturi „împotrivă” Proiectul de buget a 
fost adoptat.  
  Aş mai face următoare precizare, grupul de consilieri PDL sunt împotriva a 
acorda bani la municipiul Bistriţa şi la toate celelalte comune pe care le vedeţi 
acolo în anexa de buget. 
  Nu duc lipsă de aplauze, fiţi liniştită. Vroiam doar să fac precizarea ca să fie 
foarte clar, colegii de la PDL sunt împotriva repartizării unor sume, nu mă apuc 
acum să dau citire ca dumneavoastră, tuturor comunelor şi sumelor respective 
pentru că le regăsesc cei care sunt interesaţi în anexă. 
 

* 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
  Proiectul nr. 2 Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de 
funcţii al aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 
166/2013. 
  Intervenţii vă rog. Nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot, vă rog 
să votaţi. 
   Cu 21 de voturi „pentru”, 1 vot „împotrivă” şi „o abţinere” Proiectul 
de hotărâre a fost adoptat.  
  Conform prevederilor art. 4 din Ordonanţa Guvernului nr. 80/2003, vă aduc 
la cunoştinţă că în perioada 10 – 22 ianuarie 2014 voi efectua un număr de 9 zile 
din concediul de odihnă. În această perioadă domnul vicepreşedinte Popescu 
Grigore - Dorin, exercită atribuţiile preşedintelui privind conducerea operativă a 
activităţii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud, conform Dispoziţiei Preşedintelui 
nr. 2/2014. 

Mulţumesc, vă doresc o după masă plăcută. 
Declar şedinţa închisă. 

 
* 
 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
 

    P R E Ş E D I N T E,    SECRETARUL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN                         Iosif Redl 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit:  
Consilier asistent Răscol Maria 


